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FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Den Rytmiske Højskole
	Projektets navn: Odsherreds lokaldemokratiske folkemøde 2017
	Projektansvarlig: Lars Gjerlufsen
	Beskriv kort projektets overordnede formål: Ved at afholde et lokaldemokratisk folkemøde på Den Rytmiske Højskole ønsker vi,- at fremme den demokratiske dialog mellem borgerne og mellem borgerne og politikerne- at skabe fællesskab i Odsherred både i de enkelte lokalsamfund og på tværs af lokalsamfundene - at modvirke ensomhed ved at sætte fokus på emnet og facilitere møder i forbindelse med folkemødet- at give en stemme til dem der sjældent høres- at lave folkeoplysning om Odsherreds styrker og udfordringer- at skabe tværinstituelle samarbejder, ved at skabe fælles projekter mellem undervisnings- og kulturinstitutioner- at lave generationsmøder- at give kulturoplevelser som samtidigt præsenterer de lokale undervisnings- og kulturinstitutioner- at skabe netværk og møder på tværs af forskellige skel, det være sig socialt, uddannelse, alder, etnicitet, m.v.- at give (lokal)politisk bevidsthed specielt mht kommunalvalg 2017- at opbygge tillid mellem borgere og beslutningstagere- at give bevidsthed om bæredygtighed på flere planer, fx økonomisk, socialt, klima/miljø og sundhed- at øge bevidstheden om Den Rytmiske Højskole som en folkehøjskole der, er et aktiv for lokalområdet.
	Hvem har været projektets primære målgruppe: Den primære målgruppe er de intressenter som skal bidrage med indhold og frivillige i forbindelse med folkemødet. Det er lokaldemokratiudvalget, lokale foreninger, skoler, partier, kulturinstitutioner, lokalområder og ildsjæle.
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: Der har ca været 250 deltagere som har tage aktiv del i planlægningen og udførelsen af folkemødet. De fordeler sig på 100 højskoleelever/ansatte og 150 fra lokalbefolkningen. Derudover kom der ca 1500 personer som publikum/deltagere på selve folkemødedagen.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: Folkemødet er blevet meget omtalt og fået megen reklame, fx et indstik i en husstandomdelt gratis avis, så mange i Odsherred har læst eller hørt om folkemødet.
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: Der er arbejdet med folkemødet i et årstid, med kulminationen d. 16. september, hvor folkemødet blev afholdt på højskolen.I efteråret 2016 blev der afholdt 2 tænketank møder, som idéudvikling inden styregruppen satte rammerne for folkemødet. I starten af 2017 blev det besluttet at indrette tematiserede telte, og arbejdet med at fylde indhold i telte startede. Det var en træg start, hvor det var svært at få de lokale til at byde ind. Men efterhånden tog det form, og inden sommerferien var programmet klart, og pludselig var der mange flere som gerne ville være med. Vi forsøgte at inddrage så mange som muligt, men nogen må vente og byde ind til folkemødet næste år.Så planlægningsfasen var meget netværksarbejde, hvori Den Rytmiske Højskole fik en central placering, som kan bruges fremover.Det meget fine program er vedhæftet.Efterfølgende har vi været med til at starte en netværksgruppe for lokale folkemøder. Vi have stiftende møde her på højskolen med deltagelse fra Naturmødet i Hirtshals og Ungedommens folkemøde. Der er god interesse fra andre folkemøder og vi vil afholde et årligt inspirationsmøde.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Der er i høj grad samarbejdet med lokaldemokratiudvalget, og der blev nedsat en styregruppe med,Lars Gjerlufsen, Den Rytmiske HøjskoleVagn Ytte, formand for lokaldemokratiudvalgetTorben Møller, medlem af lokaldemokratiudvalget og formand for Odsherreds største idrætsforeningAnne-Marie Donslund, kulturkonsulent i Odsherred Kommune og embedsmand i lokaldemokratiudvalgetRicki Susic, souschef i NV-Pro, den lokale produktionsskole.Derudover er der samarbejdet med tovholdere i de forskellige telte, jvf programmet.
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Samarbejdet har uden tvivl udvidet vores lokale netværk, og øget vores betydning i det lokale folkeoplysnings- og demokratiarbejde.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Samarbejdet har kørt uden større udfordringer. Vi ville gerne have haft et større samarbejde med Vallekilde Højskole, men langtidssygdom hos deres tilknyttede lærer har forsinket og besværliggjort den praktiske del af samarbejdet.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Det har været fantastisk at arbejde med etableringen af det første lokale folkemøde i Odsherred, og være med til en meget vellykket dag, med en god stemning hele dagen.Vi har formået at give de mange aktører ejerskab til folkemødet, og derigennem øget deres interesse for at gøre det til en god dag.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Integrationen mellem højskolen og folkemødet har været den største udfordring. Eleverne har ikke været så længe på højskole, 5 uger, og er ikke lokale, men kommer fra hele Danmark. Vi lavede et projekt, hvor eleverne blev delt ind i 10 grupper, som alle fik en lokal person de skulle interviewe, og derefter skrive en sang om vedkommende. Projektet er godt i den forstand at det knytter eleverne til lokalområdet, og sætter vores sangskrivningsfaglighed i spil. Udfordringen har været at eleverne skal starte med projektet samtidig med de starter på højskolen, og de derfor ikke har nået at få sangskrivningsundervisning. Det lykkedes dog, og eleverne spillede de 10 sange under folkemødet, til stor glæde for alle.
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Vi vil gentage det til næste år, og vi håber det bliver en tradition med et lokalt folkemøde på højskole.Styregruppen har allerede fastlagt en dato for folkemødet i 2018, og i starten af året bliver alle aktørerne fra 2017 inviteret til opstartsmøde.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: Vi har lavet en grundig evaluering med alle aktørerne, og bliver naturligvis enkelte justeringer.Der er egentlig ikke noget grundliggende som skal ændres. Næste gang vil vi have et støre fokus på at få Vallekilde Højskole og områdets efterskole med i planlægningen og på dagen.
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Det er helt klart vores opfattelse, at vi er kommet godt i gang med at indfri de mange delmål vi havde opsat i projektet. Processen med planlægningen af folkemødet gennem 10 måneder, og selve afviklingen på en enkelt lørdag og indholdet på dagen, gør at vi arbejdet med hver enkelt delmål.Målene er meget ambitiøse, og de bliver ikke opnået gennem et enkelt folkemøde, men ved at starte en folkemødetradition i Odsherred, kan vi sikre at der fortsat arbejdes med målene.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Et folkemøde som dette er i høj grad folkeoplysning, mange vidensfyldte oplæg/foredrag, gode samtaler og diskussioner.Højskolen er et naturligt omdrejningspunkt for sådan en dag, fordi vi har faciliteterne og så passer folkemødeidéen perfekt ind i højskolens øvrige virke, med livsoplysning, folkelig oplysning og demokratisk dannelse.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: Vi er meget glade for støtten i forhold til at kunne få etableret traditionen om et årligt folkemøde. Nu har alle set mulighederne i folkemødet, og vi håber det vil være nemmere med støtte fra andre sider.


